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Protokół 

z XIX zwyczajnej sesji Rady Gminy w Liniewie 

odbytej w dniu 24 czerwca 2008r. w godz.  od 9.00 do 12.00 w 

sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ulicy Dworcowej 3 

 

 

 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik Szparkowski 

stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 13 radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu). 

 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 

przedstawionego porządku obrad sesji. 

 

Wójt Gminy Pan Mirosław Warczak - proszę o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały: 

• w sprawie ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów wiejskich, wprowadzenie 

ścieków do kanalizacji oraz zrzut ścieków / do oczyszczalni ścieków w Orlu / w 

Gminie Liniewo. 

 

Wójt – została opracowana kalkulacja na wodę i ścieki, z której wynika, że podwyżka na 

wodę wynosi 20% a na ścieki 30%. Na spotkaniach komisji doszliśmy do wniosku, że do 

przyjęcia jest podwyżka w granicach 10%, ja zaproponowałem 9%. Taka sytuacja wynika z 

podwyżki cen energii i kosztów pracy. Koszty badań wody i ścieków wzrastają. Kiedyś 

robiliśmy badania kwartalnie a teraz co miesiąc. Wszyscy chcemy żeby woda była dobrej 

jakości i jak najszybciej chcemy osiągnąć ten cel.  

 

Na sesję przybył Radny Romuald Kupper 

 

Ludwik Szparkowski – Pan Wójt trochę się pośpieszył, bo będzie to szerzej omawiane przy 

uchwale, przez grzeczność nie przeszkadzałem, ale mam pytanie, dlaczego nie było wcześniej 

tej uchwały w materiałach? 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem zgłoszonego 

przez Wójta projektu uchwały do porządku obrad sesji. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” uzupełnili porządek obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem rozszerzonego przez 

Pana Wójta porządku obrad. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi następująco: 

 

Proponowany program sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie porządku dziennego.  
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym.  
5. Interpelacje i wnioski radnych.  
6. Ocena działalności placówek oświatowo – wychowawczych na terenie gminy.  
7. Ocena realizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji w gminie.  
8. Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie.  
9. Podjęcie uchwał w sprawach:  
a) ustalenia opłaty za niektóre świadczenia publicznego przedszkola w Liniewie, 

- opinia Komisji Oświaty 
b) ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu 

stanowiących składniki wynagrodzenia zasadniczego pracowników jednostek 
działających w sferze oświaty nie będących nauczycielami,  
- opinia Komisji Oświaty 

c) intencji przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki pt: „Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji 
przedszkolnej”. Działanie 9.1.1., 
- opinia Komisji Oświaty 

d) przeznaczenia do dzierżawy gruntów stanowiących własność gminy Liniewo, 
- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu, 
- opinia Komisji Rolnej 

e) zmian w budżecie Gminy Liniewo. 
- opinia Komisji Rewizyjnej 

      f)   ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów wiejskich, wprowadzenie ścieków do  
            kanalizacji oraz zrzut ścieków / do oczyszczalni ścieków w Orlu / w Gminie Liniewo 

      - opinie wszystkich komisji 
10. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
11. Wolne głosy i wnioski.  
12. Zakończenie sesji.  
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Przewodniczący Ludwik Szparkowski udzielił głosu Pani Marii Labuda – Radnej Sejmiku 

Województwa Pomorskiego 

 

Maria Labuda – od połowy gmin w województwie wpłynęły wnioski o klęsce suszy, ale 

będzie się trzeba z tym udać do Rządu. Sejmik Województwa Pomorskiego zwrócił się z 

pismem do Wojewody o wniosek do Rady Ministrów o rozpatrzenie wniosków wszystkich 

gmin 

 

Pani Maria Labuda odczytała wniosek do Wojewody Pomorskiego Pana Romana 

Zaborowskiego: 

      Komisja Rolnictwa, gospodarki Żywnościowej i Rozwoju Obszarów Wiejskich, po 

spotkaniu z przedstawicielami  środowisk rolniczych i wiejskich, zwraca się do Wojewody 

Pomorskiego z wnioskiem o wystąpienie Pana Wojewody do Rady Ministrów w sprawie 

ogłoszenia klęski żywiołowej  związanej z suszą w województwie pomorskim. 

Prosimy o uruchomienie wszelkich możliwych instrumentów pomocowych m.in.: 

- prolongowanie i umorzenie odsetek od preferencyjnych kredytów dotychczas zaciągniętych 

przez rolników, 

- uruchomienie kredytów suszowych na zakup paliwa, nasion, usług rolniczych, 

- uruchomienie pomocy socjalnej wypłacanej rolnikom na podstawie protokołów suszowych, 

- zwiększenie dopłat do paliwa rolniczego w związku z klęską suszy oraz podwyżką cen ropy, 

- uruchomienie dopłat bezpośrednich za 2008 rok w pierwszej kolejności dla obszarów 

objętych klęską suszy, 

- uruchomienie dopłat do zakupu nasion realizowanych prze Agencje Rynku Rolnego w 

ramach klęski suszy, 

- uruchomienie dotacji wyrównawczej gminom, które umorzyły płatności podatku rolnego za 

względu na klęskę Szuszy. 

 

                               Przewodniczący Komisji  

                                Mirosław Bartuch 

Do wiadomości: 

1. Ośrodek Doradztwa Rolniczego 

2. Pomorskie Stowarzyszenie Gmin Wiejskich 

3. Pomorska Izba Rolnicza 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą uwagi do 

protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto jest za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 

 



4 
 

Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnych przedstawił Wójt Gminy 

Mirosław Warczak. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Ad.5 

Interpelacje radnych 

 

Romuald Kupper – prośba żeby skosić trawę na boisku na nowym osiedlu,  

 

Jerzy Czapiewski – prośba o interwencję w sprawie autobusu, do Starego Wieca autobus 

wjeżdża o 13.30 i nasi mieszkańcy muszą chodzić stamtąd pieszo do Głodowa, czy nie mógłby 

ten kurs odbywać się przez Głodowo? Był autobus o 5.45 i został zlikwidowany, dlaczego PKS 

tak poniża ludzi, zamiast pomagać w zwalczaniu bezrobocia utrudnia pracującym dotarcie do 

pracy? 

 

Sławomir Zabrocki – prośba o naprawę zniszczonego chodnika w Chróstach Wysińskich, 

proszę o pociągnięcie do odpowiedzialności pana Muczyńskiego albo naprawienie szkody 

przez gminę 

- dlaczego był tak krótki czas na składanie wniosków o stypendium Wójta? 

 

Ryszard Kruszyński – Pan Wójt i Pan Sekretarz obiecywali, że duża równiarka przyjedzie w 

tym roku do gminy. Czy przyjechała? Bo jest bardzo dużo miejsc gdzie jest potrzebna. 

 

Ludwik Szparkowski – w Wysinie dobudowują sanitariaty. Jest program w RPO, gdzie można 

otrzymać dofinansowanie od 50% - 80% dla takich inwestycji. Sądzę, że warto byłoby napisać 

taki projekt na wyposażenie sanitariatów. Dlaczego nie został on napisany? Warto próbować 

chociażby nie przeszedł. 

- Jakie projekty zostały napisane? Ile ich było i ile jest realizowanych przez Panią Licznerską? 

- Ile zostało zaległego urlopu Panu Wójtowi do wykorzystania? Proszę o zdeklarowanie  się 

do kiedy zostanie on wykorzystany. 

- Napisaliśmy projekt na drogi śródpolne  na 40 000 zł i dostaliśmy to. Dlaczego 

minimalizujemy nasze potrzeby? W innych gminach pisze się o więcej chociaż dostają mniej, 

ale próbują 

- Z okazji 25-lecia Reaktywowania Gminy Liniewo dostaliśmy podarunek z zaprzyjaźnionej 

Gminy Ebsdorfergrund w postaci ich kierunkowskazu. Czy można byłoby to gdzieś umieścić 

przy  wejściu do Urzędu. 

- Chciałbym podziękować Wójtowi w imieniu mieszkańców gminy za szybką reakcję w 

sprawie ogłoszenia klęski suszy 
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Jerzy Bałachowski – ja też uważam, że można byłoby napisać program na wykończenie 

sanitariatów. Nie jest prawdą, że dostaliśmy 30 000zł tylko 20 000zł, a pan Wójt znalazł 

sponsora na 13 000zł. Ja skrzętnie zapisuję co ile kosztowało i kto pracuje w czynie 

społecznym przy budowie sanitariatów. 

 

Ad.6 

Ocena działalności placówek oświatowo – wychowawczych na terenie gminy. 

Ludwik Szparkowski – Dyrektorze Kiedrowicz w szkołach dyrektorzy zwracali uwagę na 

konflikty między uczniami, a u Pana nic takiego nie ma. 

 

Marek Kiedrowicz – nic poważniejszego nie odnotowaliśmy. 

 

Wiesław Szarmach – Komisje Oświaty i Komunalna chcą się wybrać do szkół kiedy będzie 

można? Bo wiemy, że dyrektorzy będą mieli wakacje. 

 

Dyrektorzy – po 20 sierpnia 

Ludwik Szparkowski – Czy są jakieś pytania? Nie ma, wiec informacja została przyjęta. 

 

Ad. 7 

 

Ocena realizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji w gminie. 

 

 Ludwik Szparkowski – na jakim etapie są przygotowania do jubileuszu 10-lecia podpisania 

porozumienia między gminę Liniewo a Gminą Ebsdorfergrund? 

 

Lucyna Piwowarczyk – 10-lecie połączymy z Dożynkami Gminnymi w Liniewie, które odbędą 

się 13 września br. ok. godz. 15.00 – 16.00 Przyjedzie ok. 40 osób w piątek, a w sobotę 

obchody rozpoczną się uroczystą Mszą Świętą, potem odbędzie się dalsza część pod 

Urzędem Gminy i zakończy się zabawą do godz. 1.00 w nocy. Mamy wielka prośbę do 

sołtysów żeby pomóc w przygotowaniach do imprezy. 

 

Ludwik Szpakowski – należałoby się zastanowić nad jakimiś nagrodami czy pamiątkami. 

 

Lucyna Piwowarczyk – musimy jeszcze wszystko ustalić, chcielibyśmy zrobić uroczystą sesję. 

 

Ad. 8 

Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie. 

 

Ludwik Szparkowski – dość pokaźną literaturę pan Krystian nam przedstawił. Widać 

poprawę w ilości koszy na śmieci i w  inwentaryzacji azbestu na dachach naszych domów, 
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Benedykt Knitter – musimy być przygotowani na ściąganie azbestu, bo z Sobącza złożyło 

informacje tylko 5 osób a azbest ma o wiele więcej. 

 

Ludwik Szparkowski – trzeba zwiększyć szacunki, bo nie będziemy przygotowani do utylizacji 

i wymiany eternitu. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) ustalenia opłaty za niektóre świadczenia publicznego przedszkola w Liniewie 

 

Ludwik Szparkowski – Pan Dyrektor Werczyński bardzo przyłożył się do tematu, żadnemu 

rodzicowi nie odmówił przyjęcia dziecka i wydłużenia czasu przebywania w przedszkolu. 

Kwota 150zł, gdy oboje rodzice pracują nie jest aż tak dużym wydatkiem, bo w Kościerzynie 

te kwoty są o wiele większe. Proszę o przegłosowanie tej uchwały w takiej formie jaka 

została przedstawiona, bo pan Werczyński włożył w nią dużo pracy.  

 

Ryszard Kruszyński – na drugie dziecko jest zniżka o 20% a może by zwiększyć zniżkę do 

50%? A co z bliźniakami? 

 

Ludwik Szpakowski – w §10 projektu uchwały pisze: „ W przypadku szczególnie trudnej 

sytuacji materialnej rodziny lub szczególnie uzasadnionych przypadkach losowych, Wójt 

może w całości lub w części zwolnić wychowanków z opłat, o których mowa w §2 i 6. 

Zwolnienia dokonuje się na pisemny wniosek rodziców lub opiekunów prawnych.” 

 

Ryszard Kruszyński – ale to nie jest w porządku. 

 

Wójt – jeśli nastąpi trudna sytuacja to jest możliwość dofinansowania  z OPS przy spełnieniu 

określonych kryteriów. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  13 głosami „za” i 1 głosem „przeciw” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
b) ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu 

stanowiących składniki wynagrodzenia zasadniczego pracowników jednostek działających 

w sferze oświaty niebędący nauczycielami 
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Wiesław Szarmach - jest zasadne, aby pracownicy otrzymali te podwyżki 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni jednogłośnie  14 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
c) intencji przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki pt: „ Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej.” 

Działanie 9.1.1 

Ludwik Szparkowski – nie otrzymaliśmy w materiałach na sesję projektu porozumienia, 
które jest załącznikiem do uchwały. W związku z tym proszę Pana Sekretarza o odczytanie 
projektu porozumienia. 
Pan Sekretarz odczytał projekt porozumienia. 

(porozumienie jako załącznik do protokołu) 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
d) przeznaczenia do dzierżawy gruntów stanowiących własność gminy Liniewo 

 
Jerzy Bałachowski – ta uchwała nie jest do przyjęcia, bo ta dzierżawa jest tylko na rok i rolnik 
obsiewając i nawożąc traci 50% swoich nakładów. 
 
Ludwik Szparkowski – dzierżawa ma być tylko na rok? 
 
Wójt – może nie będzie potrzeby wydzierżawiania całego areału  i nie ustaliłem jeszcze na 
jaki okres. Uchwała daje mi delegację do dzierżawy, a na jaki okres to już będzie 
indywidualne podejście do każdej działki. 
 
Ludwik Szparkowski – mógłby się Pan odnieść do konkretów 
 
Wójt – ustalenie długości dzierżawy należy do moich kompetencji, jeśli zajdzie taka potrzeba 
to dzierżawa zostanie wydłużona. Są to grunty gminy i moim obowiązkiem jest 
gospodarowanie nimi w taki sposób, aby nie uszczuplały dochodów gminy. 
 
Ryszard Kruszyński – jeśli to będzie na rok to ta ziemia będzie „wydojona” 
 

Ludwik Szparkowski – może wyznaczyć dłuższą dzierżawę na określone grunty. 
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Benedykt Knitter – agencja nie chce nam przekazać gruntów w Sobączu, może gmina je 
wykupi. 
 
Ludwik Szparkowski – będziemy się przyglądać jaką długość dzierżawy wyznaczy Pan Wójt. 
  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni 12 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” i 1 głosem „wstrzymanym” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
e) zmian w budżecie gminy Liniewo 

 
Sławomir Zabrocki – uchwałę otrzymaliśmy dzisiaj i nie mamy podjętego stanowiska. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni jednogłośnie  14 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
f) ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów wiejskich, wprowadzenie ścieków do  

kanalizacji oraz zrzut ścieków / do oczyszczalni ścieków w Orlu / w Gminie Liniewo 

 
Ludwik Szparkowski – mam pytanie na temat kalkulacji. Jest 10 000 zł na eksploatację busa, 
zasięgnąłem informacji i jest to 100% utrzymania wliczone do wody, ale bus nie jeździ tylko 
do wody, ale także dla innych celów 
 - Ile podrożała energia? Ile przekłada się na wodę? Czy możecie pokazać ile wzrosło to w 
stosunku do poprzednich lat? 
 

Krystian Breski – bus nie jest wliczony tylko w koszty wody, ale także w inne koszty, płace to 
2,5 etatu dla wody i 1,25 dla ścieków, wartość energii to luty wzrost o 14%, marzec o 16% w 
maju spadek o 4%, łącznie podwyżka utrzymuje się na poziomie 16% 
 

Danuta Skuza – tego nie idzie tak od ręki skalkulować, trzeba porównać cały rok 2007 i 2008. 
 

Ludwik Szparkowski – mogliśmy kalkulację dostać  na komisjach i na spokojnie omówić. 
 
Jerzy Bałachowski – zastanawia nas 40% ubytków wody, gdzie to jest? 
 
Krystian Breski – w 2006r. wydobyto 22 000 litrów wody sprzedano 15 000 to 56% a 
pozostałą wodę przeznaczono na techniczne czyszczenie hydroforni i hydrantów oraz pożary. 
W 2007r. wydobyto 176 000 i sprzedano 118 000 to już jest 67%. 
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Benedykt Knitter – 20 000 zł na zlikwidowanie ujęciu w  Orlu to bardzo dużo pieniędzy i ile 
tam jest przyłączeń? 
 
Ryszard Kryszyński – ile tej wody ucieka? To jest za dużo trzeba wykryć te nielegalne 
podlączenia. 
 

Wiesław Szarmach – ta woda nie ucieka przez nielegalne krany tylko hydranty. 
 
Ryszard Kruszyński – panie Krystianie serwujecie nam w tym roku drugą podwyżkę kiedy to 
zamieni się w inwestycje? Ludzie zaczynają zadawać pytania, czy mamy lepszą wodę? Nie! 
Czy mamy lepsze inwestycje? Nie! Głosujemy za podwyżka a w zamian nic nie mamy. 
 
Benedykt Knitter – czy jak w hydroforni jest awaria czy jest to technicznie dopracowane czy 
licznik liczy dwa razy?   
 
Ludwik Szparkowski – czy hydranty znajdujące się na terenach prywatnych są 
oplombowane? Brak działania w tym kierunku to ciche przyzwolenie 
 
Wójt – robimy to systematycznie. 
 
Ludwik Szparkowski – przez rok czasu? Wydajemy pieniądze na ludzi spisujących wodę a 
mieli to robić sołtysi. Te plomby trzeba zrobić a jak będą zerwane to wskażą winowajców. 
 
Wójt – konieczne i zasadne jest przeprowadzenie pewnych akcji, ale proszę mieć na uwadze, 
że to nas obciąża pieniężnie, trzeba to uszczelnić i odnieść się do projektu uchwały z 
kalkulacji 30%. Jest to bardzo duże ustępstwo i uwzględnia zejście z kosztów do 9% jest 
stawką racjonalną. Pan Szarmach chciał wiedzieć czy zaczniemy w tym roku modernizację 
hydroforni. Przystępujemy do modernizacji i to realizujemy. Tam gdzie są podwyżki tam są 
emocje.  
 
Krystian Breski – do końca roku chcemy zamknąć hydrofornię w Orlu i zbudować zbiornik 
retencyjny w Liniewskich Górach oraz zacząć modernizację Starego Wieca. Może uda się 
rozpocząć modernizację hydroforni w Lubieszynie 
 
Wójt – my staniemy na wysokości zadania, na to wszystko przeznaczone jest 160 000zł i nie 
da się tego niestety oszukać. 
 
Ludwik Szparkowski – kiedy pan Wójt porozmawia z sołtysami o spisywaniu wody? 
 
Wójt – dzisiaj po sesji 
 
Ryszard Kruszyński – ile wyniesie budowa takiego zbiornika retencyjnego? 
 
Krystian Breski – najpierw powstała myśl żeby ten zbiornik powstał w Lubieszynie, ale 
poziom wód gruntowych wynosi tam 60 – 70 cm, jest to inwestycja przedrożona, bo do 
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budowy są potrzebne pale wzmacniające. Tak więc Linewskie Góry są najbardziej 
racjonalnym miejscem. Nowych przyłączy mamy ok. 20 -30 rocznie. 
 
Ryszard Kruszyński – jaki jest koszt zbudowania takiego zbiornika? 
 
Krystian Breski – otrzymaliśmy kalkulację i koszt takiego zbiornika wynosi ok. 58 000 – 
60 000zł, za zbiornik od 75 - 115 m3. ale można te koszty obniżyć do ok. 42 000 – 60 000 
 
Ryszard Kryszyński – na ile starczy takiej wody w zbiorniku? 
 
Krystian Breski – na 1 dobę 
 
Wiesław Szarmach – jakie jest zadłużenie za wodę? 
 
Krystian Breski – zadłużenie za wodę było 45 000, a na dzień dzisiejszy 17 000. Ściągamy to 
co musimy i zaległości. Ściągalność wynosi ponad 100%. 
 
Ludwik Szparkowski – dlaczego nie ma tego zbiornika w kalkulacji? 
 
Krystian Breski – bo jest to bieżąca inwestycja 
 
Ludwik Szparkowski- o tym była mowa już za kadencji Wójta Kmieciaka 
 
Ryszard Kruszyński – ten zbiornik nic nie pomoże 
 
Ludwik Szparkowski – ty nic nie rozumiesz 
 
Opinie Komisji do uchwały: 

 

Benedykt Knitter – Komisja Komunalna – to była najdłuższa debata i  uzgodniliśmy z panem 
Wójtem nie więcej niż 9% 
 
Jerzy Bałachowski – Komisja Rolna – my chcieliśmy 5%, ale ten prąd zaważył. Tylko dlaczego 
tyle tej wody ucieka? 
 

Sławomir Zabrocki – Komisja Rewizyjna – chcieliśmy żeby było poniżej 10% 
 
Wiesław Szarmach  - Komisja Oświaty– my projekt uchwały dostaliśmy za późno więc 
pozostawiamy wolna rękę. 
 
Ludwik Szparkowski – ta kalkulacja mnie nie przekonuje więc wstrzymam się od głosu 
 
Danuta Skuza – tutaj nie są zawarte wszystkie koszty. Kierownik połowę czasu robi w wodzie 
a ma pensję w urzędzie. Programy i komputery też idą z pieniędzy urzędu. Staramy się 
wszystko robić jak najmniejszym kosztem, chcemy żeby woda utrzymywała się sama, ale tak 
się nie da. Robiliśmy projekty  na wszystkie sieci wodociągowe i nie dostaliśmy ani grosza. I 
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jeszcze musimy rocznie spłacać 380 000 zł pożyczki. Nikt nie chce dostawać więcej do 
płacenia, a nas też nikt nie pyta czy chcemy więcej płacić czy nie. 
 

Ludwik Szparkowski – mówiła Pani, że nie ma w kalkulacji komputerów i programów a ja 
widzę, że są. 
 

Danuta Skuza – te koszty są tylko zasygnalizowane, bo są dużo większe. 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni 12 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymującymi” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę do godziny 11.20 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

 

Ad.10 

 

Odpowiedzi na interpelacje radnych 

 
Krystian Breski – odpowiedź na interpelację Pana Romualda Kupper -  problem skoszenia 
trawnika załatwimy, cały czas jesteśmy w porozumieniu w sołtysem ostatnie koszenie odbyło 
się 2 tygodnie temu i nie otrzymaliśmy jeszcze informacji od sołtysa, ale na pewno to 
wykosimy 
- odpowiedź na interpelację Pana Sławomira Zabrockiego- miał się pan Muczyński zgłosić w 
sprawie  tych uszkodzeń, będziemy go pisemnie wzywać 
 
Wójt – odpowiedź na interpelację Pana Ludwika Szparkowskiwgo - w tym roku nie ma już 
szans na projekt ale za to taki projekt można złożyć w lutym lub marcu, 
- w sprawie napisanych projektów i ile ich przeszło przygotujemy to razem z panią Licznerską 
i przedstawimy Panu Przewodniczącemu na piśmie 
-  pozostało mi jeszcze 6 dni urlopu zaległego 
- złożyliśmy nowy wniosek o wsparcie na drogi śródpolne w wysokości 80 000zł 
- w sprawie znaku to będziemy to nie długo konsultować 
 
Sekretarz – odpowiedź na interpelację Pana Jerzego Czapiewskiego -  my możemy jedynie 
skierować pismo do PKS, ale to jest spowodowane tym, że coraz mniej osób jeździ 
autobusami. 
 
Ryszard Łuczkiewicz –  odpowiedź na interpelacje Pana Sławomira Zabrockiego - termin 
dotyczący złożenia stypendium nie mógł być inny, w uchwale pisze, że wnioski mają być 
składane do ostatniego dnia nauki szkolnej. Można było wypełnić wniosek i złożyć go wraz z 
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zaświadczeniem o zameldowaniu a na końcu ksero świadectwa. Do tej pory wnioski złożyło 
47 osób; 4 Głodowo, podstawówka w Liniewie 6, gimnazjum 19, Wysin 11, dzieci uczące się 
w Nowej Karczmie z naszego terenu 1 i ponadgimnazjalne 1.  
 
Ryszard Kruszyński – nie bądźmy tacy skrupulatni, bo sami to ustalaliśmy. 
 
Wójt –  odpowiedź na interpelację Pana Ryszarda Kruszyńskiego - teraz po opadach jak 
sytuacja się poprawi to uruchomimy  naszą równiarkę, 
- odpowiedź na interpelację Pana Ludwika Szparkowskiego - jeśli chodzi o hydranty to 
będziemy ustalać to indywidualnie, proszę o pozostanie sołtysów 
 

Ludwik Szparkowski – a może by tak zaprosić kogoś z PKS-ów,  
 
Ad. 11 

Wolne głosy i wnioski 

 

Jerzy Czapiewski – chciałbym podziękować za zalanie wjazdu do bloków 
 
Alfons Troka – chciałbym przypomnieć o zakupie TOI TOI, bo to jest bardzo potrzebne 
szczególnie w okresie letnim 
 
Ryszard Kryszyński – jest tragedia na byłych  torach z barszczem sosnowskiego proszę żeby 
opryskać tą roślinę 
 
Gabriela Borowicka – zapraszam 26.06 do Lubania na Dni Pola, skupimy się na ziemniakach. 
Impreza rozpocznie się przy scenie, tam występ pani dyrektor i firm potem udamy się na 
pola. 
 
Lucyna Piwowarczyk – podziękowania dla pana Troki, bez którego nie poradzilibyśmy sobie 
przy organizowaniu grupy na turniej gmin. Podziękowania również dla pana Jerzego 
Bałachowskiego, Wiesława Szarmacha i Tadeusza Borkowskiego, dla pani sołtys ze Starego 
Wieca, która zajęła III miejsce. Dziękuję pani Szandrach i panu Gierszewskiemu za 
przygotowanie młodzieży, chłopców w piłce nożnej w efekcie czego zajęliśmy II miejsce 
Benedykt Knitter –prośba żeby na drodze do Bukowego Pola wyciąć zarośla. 
 
Jerzy Czapiewski – czy gmina posiada kosiarkę rotacyjną żeby wykaszać trawę? 
- Jarek Labuda kupił sobie działkę i chce żeby mu drogę zrobić, ja mu powiedziałem że to tak 
szybko nie idzie , liczcie się z tym, że będzie nawiedzał gminę w tej sprawie. 
 

Jerzy Balachowski – na Targach Rolno – Przemysłowych w Lubaniu dostałem 6 pucharów 
championa i dostałem miły upominek od pana Wójta jest to dla mnie bardzo miłe, bardzo 
dziękuję. 
 

Barbara Okrój – 29 czerwca w Lubieszynie od godz. 13 zaczyna się festyn integracyjny pragnę 
zaprosić wszystkich na ten festyn. 
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Krzysztof Michnowski – bardzo ważnym tematem ostatniej sesji Rady Powiatu była kwestia 
melioracji rzeki Wietcisa. Mamy odpowiedź pana posła Czuchy jest po konsultacjach, w 
których każda strona wyraziła swoje opinie. Będzie przygotowany projekt o udrożnienie rzeki 
do 2009r. Jeśli chodzi zakręt w Dece to Nadleśnictwo odda swoje 6 arów, ale ZDW mówi że 
to jest trudne i wymaga czasu. 
 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 12:00 

 

 

    

  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 

Michalina Zielińska                                                                                                                                                  

                                                                                                 Ludwik Szparkowski 

                                                                                           Przewodniczący Rady gminy 

 

 
 
  
                                                                                                                                                                                                                 
 
 

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


